
 

 
 

Referat 
af møde i Musik-og Billedskolens bestyrelse  

Data om mødet 

 

Dato: 2. september 2024  

Tid: kl.19.00-21.00 

 

 

 

Sted: Musik-og Billedskolen, 

Rustenborgvej 3 

Mødedeltagere: 

Birgitte Dolevert Larsen (formand, forældrerep.) 

Christian Jakobsen (næstformand, forældrerep.) 

Bodil Lauridsen (forældrerep.) 

Nicolina Sælland Kirketerp-Møller (lærerrep.) 

Lisbeth Pedersen (lærerrep.) 

Henrik Gantzel (henga, souschef) 

Anne Juul Windahl (Ajw, ledelsesrep.) 

Dorte Spangsbo (DORSP, centerchef) 

 

Afbud: Dorte Spangsbo 

 

Mødeleder: Birgitte Dolevert Larsen 

Referent: Henrik Gantzel 

 

Dagsorden Baggrund og formål 

Velkommen til ny lærerrepræsentant i bestyrelsen, 

Lisbeth Pedersen  

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Godkendt 

2. Godkendelse af referat fra 

den 28. maj 2024  

 

Godkendt 

 

3. Musik-og Billedskolens fysiske 

rammer 

- Nuværende lokationer 

 

 

 

                  15 min 

                   v. AJW     

 

 

Baggrund 

Indeklimaet på flere af Musik-og Billedskolens 

lokationer er udfordret, og der arbejdes intenst med at 

udbedre forholdene. 

Orientering om: 

R3 - udfordringer og tiltag 

C2 – udfordringer og tiltag 

C1 – udfordringer og tiltag 

 

Formål 

Orientering og dialog 

 

AJW orienterede om Musik - og Billedskolens rammer.  

 

R3 (Rustenborgvej 3) 

Der er stadig udfordringer med indeklimaet på R3. 



Man havde tidligere fået prøver af indeklimaet som 

indikerede fund af skimmelsvamp. Derfor er der taget 

nye prøver af indeklimaet, hvor man blandt andet har 

undersøgt forholdet mellem skimmelsvamp og støv for 

at sikre sig, at der ikke ligger skimmel i støvet. 

 

Der er foretaget en gennemblæsning af huset og 

derefter en grundig ekstra rengøring. 

Prøveresultaterne viser, at støvniveauet er lavt, og at 

skimmelniveaet er også lidt lavere (det laveste, der er 

målt i huset). 

Det undersøges nu, om værdierne kan holdes nede 

ved gennemblæsning og ekstra rengøring hver 3. uge. 

 

Ved den seneste prøve blev der ydermere fundet 

asbest i en af vindueskarmene på et af kontorerne. 

Dette er udbedret. 

 

Center II: 

Der bliver lavet opfølgende prøver i ét af lokalerne. 

Der har tidligere været problemer med meget støv i 

lokalet. 

 

Center I: 

Der er heldigvis ingen akutte problemer på Center I 

for øjeblikket. 

 

Det er en stor og tidskrævende opgave at varetage 

Musik- og Billedskolens lokationer. 

 

Bestyrelsen stiller sig undrende over, at Lyngby-

Taarbæk kommune byder både dets børn og unge - og 

personale sådanne fysiske forhold og 

arbejdsbetingelser, som i den grad må påvirke 

arbejdsmiljøet. 

4. Musik-og Billedskolens fysiske 

rammer 

- Fremtid  

 

 

 

                    10 min.     

                    v. AJW 

 

Baggrund og formål 

Musik-og Billedskolen mangler fortsat sin samlende 

base (T17) efter fraflytningen i marts 2019 og et sted, 

der kan understøtte det fællesskabsfokus, der er i 

Musik- og Billedskolen (og på musik-og kulturskolerne 

på landsplan pt.) i kraft af en stigende mistrivsel og 

ensomhed blandt børn og unge. 

Der har siden fraflytningen været arbejdet på 

forskellige modeller og scenarier for Musik- og 

Billedskolens fremtid.   

 

Formål 

Status - hvor langt er vi nu? 

 

Der er fundet en ny projektleder, der skal arbejde med 

Ny Lyngbygaard i 2 dele. 

Del 1 er at undersøge, hvad der skal til for at gøre 

bygningen sund. 



Del 2 er at undersøge, hvad skal der til for at gøre 

bygningen egnet til musik- og billedskole, og hvordan 

kan den udnyttes, så undervisningen fra Center 1 også 

kan varetages i bygningen. 

Ledelsen i Musik-og Billedskolen samt Dorte Spangsbo 

inviteres ind i dette arbejde fra projektets opstart. 

5. Budgetproces 

2-årig budgetaftale 

 

 

25 min 

 v.AJW 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: Budgetmateriale udsendes, når 

det offentliggøres.  

Baggrund  

Mandag den 26. august 2024 sendes 

omprioriteringsforslagene i høring, og her har 

bestyrelsen mulighed for at afgive høringssvar.  

 

Forvaltningen inviterer til møde for de 

høringsberettigede parter den 28. august. 

Kommunalbestyrelsen inviterer til borgermøde den 2. 

september. 

 

Høringsperioden er 26. august -10. september.  

 

 

Formål 

Drøftelse af forslag og høringssvar. 

 

I det udsendte budgetforslag (udsendt 26. august) 

fremgår det, at man ikke ønsker at gå videre med de 

to forslag, der ligger på musik -og billedskolens 

område. Forslagene omhandlede færre elevpladser og 

reduceret økonomi til indkøb af instrumenter og 

pædagogisk materiale. Det er naturligvis glædeligt, at 

politikkerne ikke ønsker at spare på børn og unge i 

Musik- og Billedskolen. 

Dog foreligger der i budgetforslaget et forslag om en 

rammebesparelse på i alt 15 mio. kroner for hele 

kommunen, der formentlig skal fordeles på alle 

områder. Hvordan det skal udmøntes vides endnu 

ikke. 

 

Det er glædeligt og helt nødvendigt (jf. punkt 3 og 4), 

at der snart kommer ro på Musik- og Billedskolens 

fysiske rammer. Ud over, at skolen nu på 6. sæson 

mangler sin samlende base, så er der også så megen 

uro (skimmel, asbest m.m.) i de mangelfulde 

genhusningsløsninger. Det sluger meget energi og 

utrolig mange ressourcer og gør det vanskeligt at 

drive en sammenhængende musik-og billedskole med 

fokus på de vigtige elevfællesskaber om musikken og 

billedkunsten. 

 

Bestyrelsens forældrerepræsentanter havde kort inden 

bestyrelsesmødet været til borgermøde vedrørende 

budgetforslagene. 

 

Ved borgermødet blev forældrene mødt med 

forforståelse af, at der er en forventning om, at al 



undervisning (også undervisningen på skolerne) skal 

flytte med til en ny musik- og billedskole base, når der 

sådan bliver en realitet. 

Ligeledes var der en forforståelse af, at en ny base 

skal indeholde en koncertsal. 

 

Bestyrelsen drøftede og er forundrede over disse 

’narrativer’, som ikke er et ønske fra Musik- og 

Billedskolens side. 

 

Der er enighed om, at undervisningen af de yngste 

elever naturligvis forsat skal foregå på folkeskolerne. 

Der er absolut intet ønske om at trække dem væk 

herfra, ligesom det formentligt ikke vil være muligt at 

flytte al undervisningen, da det vil kræve rigtig mange 

lokaler. 

Ligeledes er der ikke et ønske om en koncertsal, men 

Musik- og Billedskolen har brug for en øvesal, så det 

er muligt samle eleverne til de altafgørende 

musikalske fællesskaber i orkester- og 

sammenspilsundervisningen. 

 

Forældrene i bestyrelsen ønsker på baggrund af blandt 

andet disse udsagn at skrive et høringssvar for at 

mane forforståelserne i jorden og igen gøre 

opmærksom på den uholdbare situation omkring den 

manglende base og de mangelfulde 

genhusningsløsninger. 

6.Regnskab, Q 2 

 

   5 min  

v. HENGA. 

 

Bilag eftersendes 

Baggrund og formål  

Budgetopfølgning, andet kvartal 2024 

 

Bestyrelsen blev orienteret om budgetopfølgningen for 

andet kvartal. 

7. Igangsætning af sæson 24-25 

(jubilæumssæson, 75 år)  

 

 

 

 

 

                      10 min.  

                   v. Henga 

 

Baggrund  

Undervisningssæsonen er gået i gang med første 

undervisningsdag torsdag den 15. august.  

Alle medarbejdere var på Seminar den 13.-14. august, 

hvor der blev arbejdet med forskellige perspektiver ind 

i undervisningen og med Musik-og Billedskolens 75- 

års jubilæum. 

 

Formål 

Information om elevoptag og igangsætning af sæson 

samt personalenyt.  

 

Orientering vedrørende sæsonstart 

 

Familierytmik (0 til 5-årige) 

Alle hold er i gang. Der er få ledige pladser på enkelte 

af holdene, som vi forventer at få besat. 



 

Rytmik (0. og 1. klasse) 

Vi har fokus på denne gruppe. Det har blandt andet 

bevirket, at rigtig mange elever er tilmeldt (ca. 40 til 

50 flere end i sidste sæson). 

 

Musikhold (2. og 3. klasse) 

Alle hold er i gang. Vores store fokus på blæserelever 

har blandt andet bevirket, at der er to nye musikhold 

med trompet og ét med tværfløjte. 

 

Instrumentalundervisning 

Der er henover sommerferien kommet nogle 

udmeldelser, som gør, at der er få ledige pladser. Vi 

forventer at få besat pladserne fra ventelisten. 

 

Billedskolen 

Alle fire hold er fyldt. 

 

Sammenspil og musikalske fællesskaber 

Vi har stadig et stort fokus på de vigtige musikalske 

fællesskaber. De fleste orkestre og sammenspilshold 

er fyldt. Derudover forsøger vi at igangsætte to ekstra 

hold ’Klaver på hovedet’ med hørelære og musikteori 

for klaverelever for at give endnu flere mulighed for at 

være fælles om musikken. 

 

Studie 

Vi arbejder på et pilotprojekt med korte 

indspilningsforløb i løbet af sæsonen. Projektet handler 

om at skabe et musikfagligt fundament for unge der 

interesserer sig for at skabe musik på computeren. Vi 

ønsker at skabe et trygt rum, hvor kreativiteten er 

drivkraften, og hvor eleverne i fællesskab skaber 

musik. 

 

Banddag 

Vi planlægger en banddag for elever som ikke allerede 

spiller i et band for på den måde at give dem 

muligheden for at spille sammen med andre. 

 

Valgfag 

Vi arbejder på et samarbejde med 

Fuglsanggårdsskolen omkring valgfag i musik, og 

håber at kunne lande en aftale. Vi vil generelt meget 

gerne i samarbejde med folkeskolen om en styrkelse 

af musikfaget. 

 

Jubilæum 

Uge 19 bliver vores helt store jubilæumsuge med 

koncerter og arrangementer. Blandt andet også en 

jubilæumskoncert, lørdag den 10. maj 2025. 

Meget mere om det senere. 



8. Fastlæggelse af 

Bestyrelsesmøder i sæson 24-25 

 

 

 

10 min 

v. AJW 

Baggrund og formål 

At fastlægge de kommende 4 bestyrelsesmøder 

Bestyrelsens medlemmer bedes alle tjekke datoerne 

forud for mødet, så de kan fastlægges endeligt på 

mødet. 

Møderne lægges på rullende hverdage. 

 

Forslag: 

Tirsdag den 26. nov. (konstituering) 2024 

Onsdag den 26. februar, 2025 

Torsdag den 22. maj, 2025 

 

Onsdag den 3. september, 2025 

 

Dato for valg af forældrerepræsentanter i 

oktober fastsættes under punkt 11. 

 

Datoerne for denne sæson blev godkendt.  

Første møde i den næste sæson (25/26) ændres til 

tirsdag den 2. september 2025. 

9. Koncerter og aktiviteter 

               

10 min. 

v. Henga 

Baggrund og baggrund 

Information om sæsonens højdepunkter herunder 75- 

års jubilæum og arrangementer i sæson 24-25. 

 

Orientering om Musik- og Billedskolens koncerter frem 

med jul. 

10. Valg til bestyrelsen, 

forældrerepræsentanter 

 

 

10 min. 

v. AJW 

Baggrund 

Der foretages valg til forældrerepræsentanter i 

bestyrelsen i sept./okt. For den næste 2-årige periode. 

 

Formål 

Drøftelse af proces og fastsættelse af dato for valget 

Dato for valg, forslag: 

i uge 43 eller 44  

 

Der blev vedtaget, at der er valg til bestyrelsen tirsdag 

den 1. oktober 2024. 

11. Lærerrepræsentant i 

bestyrelsen 

                     5 min. 

                   v. AJW 

 

 

Bilag: Nuværende forretningsorden 

Bilag: Forslag til ny formulering vedr. 

lærerrepræsentanter i bestyrelsen 

Baggrund  

Lærerrepræsentanter i bestyrelsen har hidtil været 2-

årige, men det har denne gang ikke kunnet lade sig 

gøre grundet medarbejder ophør. Derfor forslås en 

mindre ændring til forretningsordenen.  

 

 

Formål 

At lave en mindre justering af forretningsordenen. 

 

Justeringen af forretningsordenen blev godkendt. 



12. evt.  

                      5 min. 

Orientering om to ledige stillinger. 

 


